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BRM.0012.12.2011.1    
 

Protokół nr 12/2012 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 23 sierpnia 2012 roku 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 09:00 

Godzina zakończenia: 10:50 

 

 
W komisji udział wzięli: Radni Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 

 
Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił  

 
PORZĄDEK OBRAD 

1. Przyjęcie porządku obrad 
2. Informacja na temat zagospodarowania przestrzennego gminy 
3. Informacja na temat przebiegu zaplanowanych inwestycji na rok 2012 
4. Informacja o realizacji wydatków majątkowych zaplanowanych na rok 2012 
5. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2012 rok 
6. Sprawy różne 
7. Zakończenie obrad 

 

Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: następnie złożył wniosek aby zdjąć punkt 5 ze względu na to, że ten 
budżet jest jeszcze w sferze dyskusji, będzie on analizowany 6 września na 
posiedzeniu Komisji. 
 
Brak pytań 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: poprosił o przegłosowanie jego wniosku. 
 
Głosowanie: 9 głosów za, 0 głosów sprzeciw, 0 głosów wstrzymujących. 
Wniosek został przyjęty 
 
Ad. pkt. 2 Informacja na temat zagospodarowania przestrzennego gminy 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: na początku wyjaśnił, że Ząbkowice Śląskie zostały podzielone na 
poszczególne jednostki planistyczne i każda wieś stanowi odrębną jednostkę 
planistyczną. Następnie odczytał informację dotyczącą Gminy Ząbkowic Śląskich. 
Informacja dotyczy 4 umów wykonania projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję na ten temat. 
 
Radny Antoni Dulęba: zapytał jak wygląda sprawa w momencie wyłożenia tych 
planów do dyskusji, czy są jeszcze jakieś możliwości zmiany? Bo z tego co mu 
wiadomo ludzie dużo wcześniej składali wnioski- przynajmniej z Olbrachcic- i te 
wnioski w Gminie zginęły, natomiast o drugim naborze nie wiedzieli ponieważ byli 
przekonani, że tamte wnioski będą aktualne? 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: powiedział, że nieznany jest mu fakt, żeby zginęły jakieś wnioski. 
Wyjaśnił, że procedura jest taka, że składa się wnioski, następnie jest wyłożenie 
planu i przeważnie wnioskodawcy sprawdzają w jakim stopniu ich wniosek został 
zrealizowany a inni sprawdzają czy realizacja pewnych wniosków nie wpływa np. 
na ich posesję. Nie ma możliwości na etapie wyłożenia ażeby bez wniosków 
wprowadzić jakieś istotne zmiany do planu.  
 
Radny Antoni Dulęba: zwrócił się do burmistrza, że ma potwierdzenie złożenia 
wniosku- 6 lat temu, kiedy miał być nabór- i te wnioski zginęły. Sam złożył po raz 
kolejny te wnioski, jednak nie wszyscy to zrobili ponieważ myśleli, że te wnioski są 
wciąż aktualne. Ponadto zgłosił, że sam bezpośrednio u Pani Grzeszczak i ma 
potwierdzenie jednak wniosku w Urzędzie nie ma. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: nawiązał do tego, że nie 
wiedział, że jest to sprawa sprzed 6 lat, może faktycznie tamte wnioski zginęły 
Następnie wyjaśnił, że w zeszłym roku ogłosili, że przystępują do tworzenia tego 
planu i od tego momentu jest ustawowy termin w którym się składa te wnioski 
Wszystkie wnioski które zostały złożone są przekazane pracowni planistycznej. 
Dodał, że nie wyobraża sobie żeby któryś z takich dokumentów zginął, natomiast 
wnioski które zostały wcześniej składane, one nie są brane pod uwagę  z uwagi na to, 
że dotyczyły innego etapu. 
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Radny Antoni Dulęba: wtrącił, że się z tym nie zgadza bo skoro gmina to ogłosiła i 
sam nawet roznosił wnioski ludziom i wszyscy co chcieli to wnioski dostarczyli a 
okazuje się, że one zginęły. Może leżą gdzieś w teczce zapakowane w gminie, tylko 
nie miał ich kto wyjąć bo jak w tym czasie jak było rozpisanie tych obecnych 
konkursów to Pani Grażyny nie było, bo była na chorobowym i nie było komu 
wyciągnąć tych wniosków żeby dołożyć do sprawy którą się załatwia. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że w taki 
sposób nie można tego zrobić, można by było tylko ewentualnie wyciągnąć wnioski i 
tylko powiadomić wnioskodawców wcześniejszych, że jest nowa procedura, dlatego 
że  zgodnie z ustawą od momentu kiedy ogłaszają – jest termin w którym wnioski się 
składa i decyduje data wpływu.  
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: wyjaśnił, że to co zostało 
powiedziane przez Kierownika- to tak zgodnie z ustawą później przy wyłożeniu, nie 
bierze się pod uwagę jakich uwag, które nie mają odzwierciedlania we wcześniej 
złożonych wnioskach, natomiast plan miejscowy powstaje dla społeczeństwa a nie 
dla urzędu, więc jeżeli ktoś przychodzi i ma jakieś sugestie co do swojego gruntu to 
gmina idzie na rękę. 
Brak pytań 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję i przystąpił do punktu 3. 
 
Ad. pkt. 3  Informacja na temat przebiegu zaplanowanych inwestycji na rok 2012. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: przedstawił inwestycje 
zaplanowane na rok 2012. 
 

− wodociągowanie wsi Bobolice 
− przebudowa chodnika w miejscowości Olbrachcice Wielkie w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 382. 
− dotacja na modernizację drogi powiatowej Tarnów- Olbrachcice- zadanie jest 

w trakcie realizacji, realizowane przez zarząd dróg powiatowych.  
− dotacja na wykonanie chodnika w miejscowości Bobolice- to również jest 

realizowane przez zarząd dróg powiatowych, zadanie jest w trakcie realizacji i 
ma być wykonane do 19 października. 

−  Stolec- droga dojazdowa do gruntów rolnych 
−  Budowa parkingu w Ząbkowicach Śląskich 
−  Modernizacja chodników na terenie miasta 
−  Przebudowa ulicy Kościuszki i ulicy Grunwaldzkiej w Ząbkowicach Śląskich  
− Przebudowa ulicy Spokojnej  
− Wykonanie dokumentacji technicznej na ulicę Okrężną 
− Rozbiórka budynku gospodarczego przy ul. Kłodzkiej 11 w Ząbkowicach 

Śląskich wraz z uporządkowaniem terenu po zawalonych komórkach przy ul. 
Konopnickiej w Ząbkowicach Śląskich 
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− Opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego dla miasta 
Ząbkowice Śląskie 

− Plany zagospodarowania przestrzennego dla obszarów wiejskich Gminy 
Ząbkowice Śląskie 

− Wymiana pokrycia dachowego na kaplicy cmentarnej na cmentarzu 
komunalnym przy ulicy Bohaterów Getta w Ząbkowicach Śląskich 

− Remont budynku Urzędu Miejskiego przy ul. 1 Maja w Ząbkowicach Śląskich 
− Rozbudowa systemu monitoringu miejskiego na terenie nowo 

wybudowanego kompleksu boisk sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 3 
w Ząbkowicach Śląskich 

− Poprawa bezpieczeństwa turystów poprzez budowę systemu miejskiego 
monitoringu wizyjnego w Ząbkowicach Śląskich 

− Utworzenie szkolnego placu zabaw, w ramach rządowego programu 
„Radosna szkoła”, przy Szkole Podstawowej nr 1 z Oddziałem 
Przedszkolnym przy ul. Krzywej w Ząbkowicach Śl. 

− Utworzenie szkolnego placu zabaw, w ramach rządowego programu 
„Radosna Szkoła”, przy Szkole Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi w 
Braszowicach. 

− Wymiana pokrycia dachowego wraz z naprawą więźby dachowej na budynku 
Szkoły Podstawowej Nr 2 w Ząbkowicach Śl. 

− Przebudowa pomieszczeń w budynku po byłej szkole na Punkt Przedszkolny 
w Bobolicach 

− Wymiana pokrycia dachowego wraz z więźbą dachową na budynku 
Przedszkola Publicznego nr 1 w Ząbkowicach Śląskich 

− Budowa kanalizacji burzowej przy ul. Dalekiej 13 
− Opracowanie koncepcji na zadanie pn:” Przebudowa i modernizacja 

kanalizacji burzowej i ogólnospławnej na ul. Młynarskiej w Ząbkowicach Śl. 
− Budowa placów zabaw na terenach wiejskich w Gminie Ząbkowice Śląskie 
− Rewitalizacja Parku Miejskiego im. Sybiraków w Ząbkowicach Śląskich 
− Budowa oświetlenia na terenie miasta Ząbkowice Śl. 
− Dostawa i montaż lamp oświetleniowych zasilanych energią słoneczną na 

terenie wiejskim Gminy Ząbkowice Śląskie 
− Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Bobolice 
− Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Pawłowice na terenie Gminy 

Ząbkowice Śląskie 
− Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Stolec 
− Zakup wyposażenia świetlic wiejskich w miejscowościach Stolec i Jaworek 
− Opracowanie dokumentacji konserwatorskiej, architektonicznej i 

archeologicznej w ramach rewaloryzacji Zamku w Ząbkowicach Śląskich 
− Zabezpieczenie wieży bramnej i sklepień zamku w Ząbkowicach Śląskich. W 

celu uniknięcia katastrofy budowlanej i udostępnienia zabytku dla 
zwiedzających 

− Budowa studni na terenie OSiR 
− Poszerzenie zjazdu z drogi gminnej nr 37/2- ulica 1 maja na drogę 3/21 AM 8 

Obręb Centrum, Gmina Ząbkowice Śląskie, Gmina Ząbkowice Śląskie wraz z 
urządzeniem terenu- działka 4/5 
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− Utwardzenie drogi gminnej nr 6 AM-3 Ob.. Osiedle Wschód- droga 
dojazdowa do strefy przemysłowej  

− Utwardzenie nawierzchni drogi gminnej – 38 AM -11 Obręb Centrum, Gmina 
Ząbkowice Śląskie 

− Utwardzenie terenu przy kompleksie sportowym ORLIK 2012 w Ząbkowicach 
Śląskich przy ul. Orkana 

− Wykonanie nawierzchni zjazdu do Gimnazjum Publicznego oraz Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych przy ul. Powstańców Warszawy w Ząbkowicach 
Śląskich 

− Remont nieruchomości wspólnej przy oś. XX-lecia nr 52 w Ząbkowicach 
Śląskich- termomodernizacja budynku 

− Wykonanie nawierzchni z kostki betonowej na boisku wiejskim w Zwróconej. 
 

Pełna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: dodał, że problem jeżeli chodzi o dotacje nie tylko na park ale i z innymi, 
polega na tym, że oni po rozstrzygnięciu przetargu całą dokumentację przetargową 
przesyłają do urzędu marszałkowskiego- wykonawca już robi a oni biorą się za 
sprawdzanie tego- efekty tego sprawdzania należy się spodziewać za 3 / 4 miesiące, 
gmina jest już w połowie roboty a urząd marszałkowski ma prawo wtedy określić, że 
źle został wybrany wykonawca, i wtedy albo w ogóle pieniędzy nie ma albo jest ich 
mniej. Jest to bardzo duże ryzyko. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję w tym temacie 
 
Radna Anna Józefowicz: zapytała czy są jakieś poważne przeszkody, że wykonanie 
dokumentacji na ul. Okrężną zostały przesunięte na nieco późniejszy termin? Kolejna 
zadała pytanie w sprawie wjazdu na 1 Maja, czy zostanie uwzględnione 
zamontowanie tam co najmniej jednej lampy oświetleniowej ponieważ jest tam 
oświetlenie tylko z wystaw hurtowni i jest tam bardzo ciemny ten plac. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: co do pierwszego pytania 
odpowiedział, że nie ma poważnych przeszkód, to jest tylko związane z tym, że 
teraz są inne zadania ważniejsze i głównie wydział został skierowany do tych innych 
zadań. Na drugie pytanie odpowiedział, że w ramach tego zadania które teraz 
realizują „oświetlenie miasta” osobiście poprosił, żeby to tam wstawić, jednak po 
przeanalizowaniu własności tamtejszych gruntów okazało się, że formalnie gmina 
ma wąski teren z wąskim placem natomiast właściciele tych wszystkich 
nieruchomości mają przed sobą jeszcze kawałek terenu, jeśli gmina na swoim terenie 
postawi Lampe to tak naprawdę będzie ona stała „w środku” tego placu. Tylko pod 
tym kontem zostało to wszystko wstrzymane. Na koniec dodał, że to nie oznacza, że 
nie ma tam jakiegoś rozwiązania. 
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Radna Danuta Tkaczonek: poprosiła o kserokopie informacji, które przekazał 
Burmistrz Piotr Miernik. Następnie zadała pytanie dotyczące rewitalizacji parku, czy 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich odwoływał się od decyzji konserwatora zabytków 
dotyczących drzew, na terenie obszaru parku objętego ochroną konserwatorską czy 
przyjął po prostu tą decyzje do realizacji i wspomniana pielęgnacja drzew i zmiany o 
których mowa będą dokonywane zgodnie z tą decyzją. Kolejno zapytała jakie są 
najpilniejsze wydatki inwestycyjne, czy jest jakaś hierarchia ważności inwestycji? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: na wstępie powiedział, że 
na 1 pytanie odpowie Kierownik Wojciech Jankowski, natomiast on odpowie na 
drugie. Wyjaśnił, że jest hierarchia i tak jak informował wcześniej Pan Burmistrz, że 
głównie Gmina zaczyna od inwestycji które są dotowane, dlatego, że są terminy 
nałożone przez tych które te dofinansowania przekazują- dlatego te zadania są 
priorytetowe.  
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: odpowiedział pierwsze pytanie zadane wcześniej przez Radną Danutę 
Tkaczonek. Na początku dodał do wypowiedzi Burmistrza Piotra Miernika, że jest 
jeszcze jedna istotna rzecz- finansowa, nie ma 100% pokrycia finansowego w 
obłożeniu kosztorysów inwestorskich. Następnie wytłumaczył, że jeśli chodzi o 
drzewa to otrzymali decyzje konserwatora odnośnie parku przy ul. Sienkiewicza i 
części parku do Fos, natomiast dla pozostałej części konserwator orzekł, że nie jest to 
w strefie konserwatorskiej i uprawnienia do wydania decyzji posiada starosta. Przy 
czym przy ul. Sienkiewicza jest ta wersja o którą Burmistrz występował czyli cięcia 
sanitarne- 12 drzew wzdłuż jezdni. 
 
Radna Danuta Tkaczonek- zapytała czy w takim razie Burmistrz, podjął już decyzję 
co z drzewami na ul. Sienkiewicz. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że to jest  
decyzja- jakby opinia w sprawie tego co chce wykonać Burmistrz. Jest to tylko 
wyrażenie swojej opinii przez urząd wojewódzki, nie znaczy to jednak że Gmina 
musi wykonać to co jest tam zaznaczone. Gmina może w ogóle do zadania nie 
przystąpić. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: wtrącił, że ma nadzieje, że przed podjęciem decyzji, Komisja zostanie 
powiadomiona o decyzji. 
 
Radna Grażyna Sobór: zapytała o ulicę Spokojną, w czym jest problem, dlaczego 
tam wszystko tak długo trwa? Tam jest problem z odpływem tej wody. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że 
dokumentacja jest na etapie już ukończenia, ma być do końca sierpnia. Początkiem 
września zostanie ogłoszony przetarg. To całe zadanie powinno być wykonane w 
przeciągu miesiąca. 
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Radny Władysław Witkowski: zapytał co należy zrobić z potokiem w Parku 
Sybiraków z którego unosi się nieprzyjemny zapach? Czy jest to ujęte w 
dokumentacji? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: wyjaśnił, że w 
dokumentacji nie zostało to ujęte, z racji tego, że to nie jest teren Gminy. Potok razem 
z chodnikami w całości nie należy do Gminy dlatego nie jest realizowany przez 
gminę. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: dodał, że Pan Burmistrz 
nawiązał już kontakt z właścicielem i były wstępne rozmowy, zostały przedstawione 
przez gminę kalkulację żeby oczyścić potok i go wybrukować jak on powinien 
wyglądać.  Są na etapie uzgadniania kwoty jaką przekaże właściciel potoku na to 
zadanie. 
 
Radny Władysław Witkowski: wtrącił i zapytał kto wprowadza ścieki do potoku? 
Dodał również aby uporządkować gospodarkę wodno ściekową. 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że prawda 
jest taka, że szereg budynków jest podłączonych nielegalnie do tego, w czerwcu były 
prowadzone rozmowy z DELFINEM- ma przystąpić do analizy odpływów.  
Wywiązała się krótka dyskusja 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: wtrącił w uzupełnieniu, że w tym temacie jest zrobione bardzo dużo. 
Kiedyś nawet Bobolice były podłączone stawami do potoku, w tej chwili są 
podłączone rurą  do Jaworka. Zdarzają się przypadki, że ktoś podjedzie z beczką i 
wrzuci ją tam ale policja stara się to kontrolować i karze takie zachowania. Innym 
zagadnieniem jest to, że właściciel potoku zezwolił pozwoleniami wodno-prawnymi 
lub nie, na odprowadzanie wód opadowych. Część mieszkańców Ząbkowic, 
podłączała się do tej deszczówki- deszcz nie pada, a woda leci. Jest to 
skomplikowane , dlatego trzeba iść od domu do domu, wlewać kolorowy czynnik i 
dopiero zobaczą kto w to jest włączony. Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej, 
przystąpił do czyszczenia i będzie dalej to kontynuowane. 
 
Radna Anna Józefowicz: zapytała odnośnie świetlicy w Jaworku, pytanie dotyczyło 
urządzeń znajdujących się w tej świetlicy które nie zostały podłączone ze względu na 
brak instalacji gazowej, a urządzenia te są z podejściami do gazu ziemnego? Czy to 
będzie robione w ramach prac naszej Gminy czy mieszkańcy i Sołtys będą musieli o 
to zadbać sami. 
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Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że faktycznie 
szereg prac wykonał tam sam Pan Sołtys z mieszkańcami- dlatego wielkie ukłony. 
Natomiast jeśli chodzi o gaz, zostało zlecone wykonanie tej dokumentacji. Jeśli 
będzie to zrealizowane w ramach bieżących wydatków to będzie dobrze a jeśli nie to 
będą prosić Radę o przesunięcie  niewielkiej ilości kosztów na to żeby to wykonać. 
 
Radna Jadwiga Dziewa: poruszyła temat o realizacji parkingu na osiedlu XX-lecia a 
także poszerzenie drogi ul. Głowackiego z powodu utrudnieniu w ruchu ze względu 
na parkujące tam samochody. Zgłosiła, że poproszono ją aby interweniowała w tej 
sprawie aby pasmo drzew znajdujących się między ul. Głowackiego a chodnikiem 
wyeliminować. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: wtrącił, że mieszkańcy nie zgodzą się na to absolutnie 
 
Radna Jadwiga Dziewa: dodała, że mieszkańcy mieszkańcami ale bezpieczeństwo 
ludzkie najważniejsze. 
Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że 
technicznie się przygotuje, sprawdzi własności i zorientuje się jak to można fizycznie 
wykonać 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: wtrącił, że dzisiaj dyskutują nad realizacją inwestycji w 2012 roku 
natomiast swoje wnioski trzeba zgłaszać do Burmistrza do przyszłego budżetu. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: nawiązał do parkingu na 
XX- lecia i wyjaśnił, że spółdzielnia wykazuje gminie ten plac odpłatnie, natomiast 
wcześniej umawiali się nieodpłatnie i wtedy gmina ma zrealizować parking. Pismo 
zostało wysłane do Prezesa, następnie Prezes poinformował o najbliższym spotkaniu 
zarządu na którym będzie podjęta ta decyzja. Na koniec dodał, że to jest też zadanie 
przyszłoroczne, w tym roku tego nie zrealizują. 
 
Radny Antoni Dulęba: na początku powiedział, że ma kilka uwag między innymi 
do wykonania wodociągowania Bobolic przez DELFINA- powiedział, że rozumie iż 
trzeba dać zarobić tej spółce- wiadomo, że jest to jeden z najdroższych wykonawców 
i jak zostanie ogłoszony przetarg- to będzie to wykonane za 400 tysięcy a nie za 
przykładowo 900 czy 800 tysięcy tak jak w kosztorysie jest dla DELFINA. Następnie 
nawiązał do ul. Okrężnej- jego zdaniem DELFIN jak wykonywał zmiany w 
kanalizacji czy w wodzie to powinien po sobie załatać te dziury i posprzątać a nie 
zawalić kamieniem i teraz się robi całą ul. Okrężną co była robiona 40 lat temu 
przykładowo, a wieś nie miała w ogóle od wojny nic zrobione tak jak np. 
Olbrachcice. W Olbrachcicach są dziury na głębokość 40 cm. W związku z tym zadał 
pytanie Panu Burmistrzowi, co jest z tymi Olbrachcicami- z remontem dróg 
wiejskich? Ponieważ był zapis w budżecie 231 tysięcy, niestety wszystkie pieniądze 
poszły w stronę Stolca. Na koniec poruszył temat chodnika do cmentarza. 
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Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: wyjaśnił, że co do 
wodociągowania Bobolic, jest oczywiste, że jeżeli puszczą to na zewnątrz, to wezmą 
tyle pieniędzy ile będą chcieli, nawet Ci którzy będą mieli najniższą cenę, a jeżeli 
będzie to realizowała nasza spółka, jest to zadanie poniekąd też dla nich- oni będą 
mieli z tego tytułu również dochody, podłączą wieś i będą pieniądze za dostarczanie 
wody od mieszkańców brali, dlatego też idą w tym kierunku. Wytłumaczył, że pół 
miliona i tak mają obiecane z agencji, jakąś część gmina będzie musiała włożyć ale 
już na pewno nie taką jakby prywatny przedsiębiorca przyszedł i chciał to zadanie 
zrealizować. 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: odpowiedział na pytanie związane z ul. Okrężną- wytłumaczył, że 
problem polega na tym, że w uliczkach pozostałości asfaltu są położne na gruncie- 
czarnej ziemi- nie ma w ogóle tam podbudowy, dlatego teraz nie wiadomo czy kłaść 
masę która kosztuje ok. 60 czy 80 zł za m2 na ziemię, to jest to niepoważne. Dlatego 
trzeba to zrobić w innym stylu. Natomiast odnośnie Olbrachcic i wykonywania 
uliczek, temat jest aktualny. Tak jak było mówione, jest zgłoszone- sam pisał 
zgłoszenie do budżetu na przyszły rok. Będzie to realizowane w ramach dróg 
transportu rolnego dojazdu do pól. 
 
Radna Grażyna Sobór: nawiązała do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Antoniego 
Dulęby stwierdzając, że Olbrachcice są zawsze z boku. Przypomniała o Komisji 
Rolnej gdzie członkowie udali się do Olbrachcic obejrzeć drogi. Wnioski były 
następujące- nie ma nigdzie takich dróg jak w Olbrachcicach. Następnie dodała, że 
wieś Stolec dostaje duże pieniądze i wydaje się że jest „adorowany” a Olbrachcice 
wiecznie są przesuwane na kolejne lata. 
 
Radny Antoni Dulęba: zabrał ponownie głos, tym razem w nadmienionym już 
wcześniej temacie przez Radną Annę Józefowicz w sprawie lampy. Zapytał czy nie 
można jej dać na budynek przy ul. 1 Maja. Nikomu by nie przeszkadzała a 
oświetliłaby cały plac. Z kolei co do lamp oświetleniowych, solarowych na wiosce, 
zapytał czy znów nie stanie się tak, że przepadną te pieniądze unijne którymi się 
wszyscy zachwycają. Przypomniał, że to zadanie jest przewidziane na rok 2012. 
Powrócił jeszcze raz do sprawy DELFINA- powiedział że zmienił się pod względem 
kierowników itp. Ale cenowo się nie zmienił i jest przekonany, że jakby było tylko 
rozpoznanie cenowe to jest 50% droższy DELFIN od innych firm prywatnych które 
w chwili obecnej robią takie rzeczy. Powtórzył po raz kolejny, problem dróg w 
Olbrachcicach. Dziury się pogłębiają i skoro nic nie jest robione to przynajmniej niech 
to Gmina zasypie, aby ludzie mogli przejechać. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że co do 
oświetlenia- tak jak informował- to nie jest coś, czego nie można zrealizować, tylko 
nie jest  realizowane w ramach osiedlenia solarowego na miasto w tym konkretnym 
zadaniu. Są dwa zadania- lampy solarowe na teren wiejski i na teren miasta. 
Odnośnie lamp solarowych na teren wiejski- nie jest to urzędu wina, że jeden 
wykonawca się zgłasza do wykonania zadania, że źle się przygotowuje, że nie ma 
dokumentów i podlega odrzuceniu. Jeśli kolejny raz się powtórzy taka sytuacja to nie 
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zostanie to zadanie w tym roku zrealizowane i nie jest to wina urzędu. Wyjaśnił 
sytuację także związaną z DELFINEM i realizacją zadania w Bobolicach- powiedział, 
że ma nadzieję że w tym roku będzie to realizowane. 
 
Radny Władysław Witkowski: zabrał głos w sprawie chodnika do Jaworka, zapytał 
czy będzie on realizowany? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że tak. W 
ramach zadania odnośnie drogi, była sugestia o tym chodniku i lampach przy tym 
ciągu i na tą chwile ma być realizowana dokumentacja, natomiast to też prowadzi 
Powiat. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: zamknął dyskusję i przeszedł do punktu 4 
 
Ad. pkt. 4 Informacja o realizacji wydatków majątkowych zaplanowanych na rok 
2012 
 
Radna Danuta Tkaczonek:  zabrała głos i powiedziała, że dane które ma 
przedstawić Burmistrz Piotr Miernik- to nie są jeszcze dane oficjalne, ponieważ są 
integralnie związane z wykonaniem budżetu za pierwsze półrocze, dlatego też 
zaproponowała odstąpić od tego i zaczekać do kolejnego posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: przychylił się do propozycji Radnej i przeszedł do punktu następnego. 
 
Ad. pkt. 6 Sprawy różne 
 
Radny Zdzisław Burnat: przekazał kilka spostrzeżeń i uwag, między innymi zwrócił 
uwagę na to, że w tym roku stary cmentarz został bardzo zaniedbany dlatego 
prosiłby aby w planie budżetowym na kolejny rok, zostały zarezerwowane środki na 
utrzymanie starego cmentarza. Następnie zgłosił brak ławek przy ulicy Bohaterów 
Getta oraz małą ilość ławek i koszy na śmieci w całym mieście. Kolejny raz zgłosił  
oczyszczenie ze skarpy ulicy Parkowej i brak naprawy dziur w drodze (mieszkańcy 
od sześciu lat łatają dziury na własną rękę bez sprzętu specjalistycznego, co nie daje 
efektu, a ruch jest natężony). Zgłosił także aby pomyśleć nad parkingiem w okolicy 
ulicy Głowackiego dla mieszkańców, ponieważ przez auta tam ciągle parkujące, jest 
utrudniony ruch. Na koniec poruszył sprawę braku funkcjonowania fontanny w 
okresie letnim w rynku oraz w parku. Dodał, że sporo turystów zaczyna odwiedzać 
Ząbkowice i warto byłoby zainwestować w nowoczesną i niedrogą fontannę, która 
będzie punktem atrakcyjnym w centrum Starego Miasta. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział odnośnie ul. 
Parkowej, przyznał że faktycznie obiecał to załatwić. Firma, która robiła bieżące 
robiła, miała zakończyć pewne zadania poinformował o jakie zadania chodzi, wtedy 
gmina robi analizę ile pieniędzy zostało i wpuszczane są na kolejne zadania. 
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Radna Grażyna Sobór: również zabrała głos w sprawach różnych, zgłosiła brak 
podjazdu z ulicy Kamienieckiej do kościoła (sprawa stoi w miejscu), następnie 
oczyszczenie młynówki. Kolejny raz poruszyła sprawę otworzenia łącznika między 
ulicą Chrobrego a Kamieniecką (sprawa stoi w miejscu), a także przypomniała o  
ustawieniu dwóch znaków o pomiarze kontroli prędkości, które miała obiecane na 
ulicy Kamienieckiej. Na koniec zapytała również o: termin wykonania obwodnicy, 
czy ta firma rzeczywiście splajtowała? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: odpowiedział, że 
informował Radną, że jeśli chce mieć informację taką do której nie będą musieli 
notorycznie na każdym spotkaniu powtarzać, to poprosił aby pisemnie się zwracać i 
wtedy będzie odpowiadać na to pismo.  
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: odpowiedział w związku z pytaniem dotyczącym znaków, wyjaśnił, że 
mają wszystkie uzgodnienia, wysłali wszystko do Wrocławia do zatwierdzenia, 
jednak zgoda jeszcze nie przyszła. Jeśli chodzi o przejazd przez ten łącznik, mają 
zobowiązania uzgodnione z wykonawcą, że do 4 września zostanie zmienione 
oznakowanie i taka informacja poszła już do Wrocławia, do Zarządcy Dróg. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: kolejny raz przypomniał, 
żeby składać na piśmie zapytania i wtedy na pewno będzie zrozumiale. Co do 
podjazdu na ul. Kamienieckiej- na ostatnim spotkaniu poinformował również aby 
różne zapytania kierować na piśmie. Na koniec dodał, że jest to podjazd do byłej 
szkoły podstawowej, jest to obiekt remontowany przez Gminę, później gmina 
wyprzedała te mieszkania, z tyłu znajduje się była sala gimnastyczna, która jest 
własnością Ojca Pana Piotra Miernika. Mieszkają tam również jego 2 siostry, 
realizacja przez Zastępcę Burmistrza tej inwestycji, będzie powodowała, że za chwilę 
będą mówić, że dla swojej rodziny buduje drogę, dlatego chciałby aby to wyszło 
bezpośrednio od mieszkańców, żeby to było na piśmie. To jest inwestycja i nie jest 
ona wpisana w budżet na przyszły rok. Na pytanie dotyczące obwodnicy, 
poinformował, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami DSDiK i Urzędu 
Marszałkowskiego, pytali o to i odpowiedzieli, że nie mają informacji na dzień 
dzisiejszy. Z tego co wie Gmina to realizację tej inwestycji prowadzi konsorcjum, 
które składa się z 3 spółek i prawdopodobnie jedna z nich ma problemy finansowe. 
 
Radny Antoni Dulęba: poprosił aby odszukać tych dokumentów, ponieważ to że 
dokumenty giną w Gminie to jest śmieszne. Skoro dokumentacja została złożona to 
powinna być w Urzędzie. Następnie poruszył sprawę Niepublicznego Przedszkola 
w Olbrachcicach, gdzie Gmina naliczyła czynsz – 240 parę metrów- wyjaśnił, że cały 
budynek nie ma tyle podstawy co naliczyła za samo przedszkole. Powiedział, że 
bałagan jest w urzędzie. Kolejno odniósł się po raz kolejny lamp solarowych, 
przypomniał, że w ubiegłym roku dostał 3 dni na złożenie wniosku w których 
miejscach te lampy solarowe są potrzebne. Wszystko zostało zrobione i zgłoszone a 
teraz nie ma tematu. Na koniec przypomniał ostatnią sesję na której była poruszana 
sprawa Pani Dulęby odnośnie wniosku- skargi na działanie Kierownika. 
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Poinformował, że jest już po wyroku sądu, pierwsza sprawa była 3 a 14 było 
odczytanie wyroku, Pan Dyrektor przegrał i musi przywrócić do pracy. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Piotr Miernik: nawiązał do powyższej 
wypowiedzi odnośnie bałaganu w wydziale. Jeszcze raz powtórzył, że jeżeli wnioski 
były złożone 6 lat temu- to nie brane są pod uwagę w obecnie prowadzonej 
procedurze tworzenia planu zagospodarowania. Nie wie skąd się pojawiły 
informację, że te dokumenty zginęły. Co do niepublicznego przedszkola i czynszu 
powiedział, że będzie to trzeba sprawdzić, ponieważ nie może być takiej sytuacji, że 
budynek ma jakąś powierzchnie a jest wpisana większa. Wytłumaczył, że może być 
też taka sytuacja, że budynek może mieć powierzchnię zabudowy np. 100m2 ale z 
tego względu, że ma piętro, powierzchnia użytkowa będzie nawet 200m2 a to, że 
czynsz jest taki a nie inny to, to też jest na podstawie uchwały. Jeśli chodzi o lampy 
został ogłoszony przetarg, który się nie odbył, dlatego też ogłosili następny. 
 
Radny Antoni Dulęba: wtrącił, że rok czasu minął od zapytania Gminy czy chcą 
lampy solarowe i gdzie je chcą i wyjaśnił, że chodzi mu o to, że ta cała procedura tyle 
trwa. 
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: na zakończenie, powiedział, że w tym roku aura obeszła się łaskawie 
wobec Ząbkowic i nie było żadnych wielkich ulew i burz. Stali mieszkańcy Ząbkowic 
wiedzą o zagrożeniach które wcześniej czy później mogą nastąpić. Chodzi o 
instalacje burzowe w całym mieście, nie tylko na ulicy Kościuszki czy Grunwaldzkiej 
ale w całym mieście, ponieważ są one niedrożne, następnie przez to, że te instalacje 
są niedrożne to w blokach, zamiast iść kanalizacją to jest w piwnicach. Dlatego 
poprosił aby w przyszłym planie budżetowym zobowiązać DELFIN do tego żeby w 
całym mieście tą instalacje wyczyścić dokładnie a zwłaszcza pod wiaduktem przy 
ulicy Wrocławskiej.  
 
Radny Antoni Dulęba: dodał na koniec, że na ulicy Legnickiej na wysokości zakładu 
ZGK, jest też nieczynna instalacja burzowa. Poprosił o rozwiązanie tego problemu. 
 
Brak pytań 
 
Ad. pkt. 7. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 
Protokołowała 
Jolanta Kielarska 
                                                                       Przewodniczący Komisji 
                                                                               (-) Bogdan Tkaczyński 


